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Dani László lelkipásztor a Zsinati 

Szeretetszolgálati Iroda munkatársa-

ként érkezett a sárkeresztesi estékre. 

Rövid bemutatkozás és igei üzenet után 

megható fényképeket vetített a 2010-

es árvízkárosultak megsegítéséről és a 

vörösiszap károsultjai közötti munkáról. 

Felemelő volt látni, hogy milyen fontos 

ez a szolgálat, amikor a katasztrófák 

színterén, az eseményeket követő első 

napokban már a helyszínre igyekeznek 

a szeretetszolgálat jól felszerelt és 

felkészült munkatársai. Könnyeket csal 

a szemünkre az a bátorság és reménysugár és mindaz, amit visznek a katasztrófák színterére. Élelmet, 

kenyeret, ételt, túlélésre szükséges tárgyakat, de örömüzenetet és a gondviselésbe vetett hitet is. 

Ugyanolyan megható volt látni azokat az embereket, akiknek új életet kell kezdeniük a romok között, 

abból a kevésből, amijük maradt. Megindító volt látni az összefogást és a bátorítást, a sok segítő és 

adakozó munkáját. Viszont valahol azt is éreztük, hogy milyen nagyok a szükségek még mindig 

ezeken a területeken. Dani László kiemelte, hogy az egyházaknak nem csak az eseményeket követő 

pillanatokkal való megküzdés alkalmával, hanem főleg a katasztrófák után van óriási szerepük, 

amikor a sok eseményt és veszteséget fel kell dolgozniuk a károsultaknak. Felhívta a figyelmet, hogy a 

http://www.diakonia.hu honlapon sok 

szeretetszolgálattal kapcsolatos hír, információ 

érhető el. Jakab Sándor helybeli lelkipásztor 

megköszönte a polgári közösségek és az egyházi 

hálózatok összefogását és a jelentős 

adományokat, amit a helyiek is juttattak a 

rászorulóknak. De feltette a nagyon nehéz és 

talán szükségtelennek tűnő „miért ennyi 

katasztrófa”? kérdését.  Erre azért van szükség, 

hogy elkerülhessük és megelőzhessük az emberi 

gondatlanságból elkövetett katasztrófákat, 

persze tudjuk, hogy nem minden katasztrófa 

fakad ebből a forrásból. Jézus is beszélt arról a 

házépítőről, aki homokra építette a házát és az, 

az esőzések és viharok alkalmával összedőlt, 

azért, hogy az emberi cselekedetek miatti gondok elkerülhetőek legyenek. A keresztyén etika nyilván 

gondoskodik a teremtés megőrzéséről, a környezetszennyeződés elkerüléséről, mert nem aludhat el 

a lelkiismeretünk, vigyáznunk és védekeznünk kell, amennyiben rajtunk múlik. Megköszönte Boros 

Sándor katasztrófavédelmi szakértőnek, hogy készségesen eljött és elhozta Fehér megye 
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katasztrófavédelmi térképét is, aki felkészült egy előadásra a katasztrófavédelemről, hisz ő országos 

szinten sokat tett a sújtott területeken élő emberekért. Boros Sándor elmondta egyik élményét, hogy 

milyen fontos az embereknek, hogy biztassák, vigasztalják őket, amikor nehézségeik vannak. 

Beszámolt egy esetről. Amikor a Tisza folyó veszélyeztette Szolnokot, úgy gondolkoztak az egyházi 

elöljárók, hogy lehetőleg minden alkalmi szálláshelyen legyen egy lelkipásztor, aki a 

veszélyeztetettekkel ott van és velük együtt él. Boros Sándor részletesen ismertette Fehér megye 

térképe alapján, hogy milyen kihívások elé kell nézniük a katasztrófavédelmi szakembereknek, 

szükség esetén. Nemcsak az ipari szennyezések és a veszélyes anyagokat szállító vasúti és közlekedési 

balesetek általi gondokról szólt, hanem a közúti ellenőrzésekről és a szállítmányok védelmének 

hiányáról is. Elmondta, hogy 2010-ben több mint tíz millió Ft értékben bírságolták a hatóságok a 

veszélyes hulladékot szállító cégeket, mert azok nem voltak az előírásoknak megfelelően biztosítva. 

Részletekbe menően itt sajnos minden információról nem tájékoztathatunk, hanem azzal a 

reménységgel zárjuk, amivel az estét is zártuk, hogy remélhetően nem lesz sok dolguk a polgári és 

települési katasztrófa alegységeknek, akiknek előre kidolgozott terveik vannak, hogy a lakosságot 

megvédjék. 

Jakab Sándor lelkipásztor, Sárkeresztes-Moha 


